
 

 

COMITETUL DE MONITORIZARE A PROGRAMULUI REGIONAL SUD-VEST OLTENIA 
 

DECIZIE  
 

Nr. 3 din 05.05.2023  
 

privind aprobarea minutei reuniunii 
CM nr. 2 din data de 30.03.2023 a PR SV Oltenia 

 
 

 
In temeiul prevederilor Regulamentului (UE) nr. 1060/2021 si ale 

Regulamentului de Organizare si Functionare a Comitetului de Monitorizare a 
Programului Regional Sud-Vest Oltenia 
si avand in vedere Decizia Directorului general al Agentiei pentru Dezvoltare Regionala 
Sud-Vest Oltenia nr. 150/20.12.2022 privind constituirea Comitetului de Monitorizare a 
Programului Regional Sud-Vest Oltenia, cat şi Decizia CM nr 1/20.01.2023 de aprobare 
a Regulamentului de organizare si functionare a Comitetului de Monitorizare a 
Programului Regional Sud-Vest Oltenia,  
tinand cont de prevederile art. 20 alin (2) din Regulamentul de Organizare si 
Functionare a Comitetului de Monitorizare a PR SV Oltenia 2021-2027, 
 
 

  Comitetul de Monitorizare a Programului Regional Sud-Vest Oltenia 2021-2027, 
in cadrul celei de-a treia reuniuni, adopta prezenta  

 
DECIZIE: 

 
Art. 1 - Se aproba minuta reuniunii nr. 2 din data de 30.03.2023 a CM PR Sud-Vest 
Oltenia 2021-2027, conform Anexei care face parte integranta din prezenta decizie;  
Documentul a fost aprobat cu 24 de voturi pentru. 

 
PRESEDINTE CM PR SV OLTENIA 2021-2027, 

Alexandru STANESCU 
 

 

 

 

 



 

 

ANEXA  

 

MINUTA 
REUNIUNII COMITETULUI DE MONITORIZARE A 

PROGRAMULUI REGIONAL SUD-VEST OLTENIA 2021-2027 
30 martie 2023 

 
In data de 30 martie 2023 a avut loc in format online cea de-a doua reuniune a 
Comitetului de Monitorizare a Programului Regional Sud Vest Oltenia 2021-2027, cu 
participarea reprezentantilor institutiilor membre ale acestei structuri parteneriale, 
conform listei de prezenta atasate. 

In deschiderea intalnirii domnul Alexandru Stanescu - Director General al ADR SV 
Oltenia si Presedinte al CM PR SVO a adresat un cuvant de bun venit invitatilor 
prezenti, multumindu-le ca au dat curs invitatiei de a participa la aceasta intalnire si a 
facut prezenta pentru a stabili daca exista cvorum. Tinand cont ca au fost prezenti 28 
din cei 30 membri, intalnirea a fost considerata statutara, in conformitate cu 
Regulamentul de Organizare si Functionare al CM PR SV Oltenia. Domnul Stanescu a 
informat participantii la intalnire ca a fost primita o solicitare din partea Ministerul 
Finantelor-Serviciul Inspectie Fonduri Europene de a fi introdusi in calitate de 
observatori in CM si ca urmare a acestui fapt, va fi refacut ROF. 

Reprezentantul Comisiei Europene, Krzysztof Kasprzyk, Șef adjunct al Unitații pentru 
România și Croația, Direcția Generala Politica Regionala și Urbana, a multumit pentru 
invitatie in numele Comisiei si pentru organizarea CM, transmitand un mesaj de 
apreciere cu privire la imbunatatirea realizata asupra criteriilor de selectie fata de la 
ultima intalnire, in care au fost discutate cu AM, subliniind ca discutia a fost productiva, 
a fost deschidere si au existat argumente bune din partea AM. A incurajat 
reprezentantii CM sa fie activi, deoarece se asteapta la discutii nu doar cu AM, ci cu toti 
cei care fac parte din CM, nefiind doar rolul AM de a elabora criteriile, ci si 
responsabilitatea celorlalti de a le verifica si a contribui la discutii, pentru a fi siguri ca 
sunt clare si conduc la selectia de proiecte bune. 

Domnul Krzysztof Kasprzyk a mai tinut sa sublinieze un element care ar putea avea 
nevoie de discutii suplimentare, nu in aceasta intalnire, dar probabil intr-una viitoare si 
anume principiul DNSH. A adaugat ca se asteapta aprobarea apelurilor, pentru drumuri 
in particular, pentru ca sunt cele mai afectate de acest principiu, iar inainte de a fi 
lansat apelul trebuie stabilit cum aplicam in practica principiul pentru acest apel si alte 
apeluri. 

Domnul Alexandru Stanescu - Director General al ADR SV Oltenia a multumit domnului 
Krzysztof Kasprzyk pentru interventie si totodata pentru colaborarea pe care ADR SV  



 

 

Oltenia o are cu echipa Comisiei Europene. In continuare a prezentat agenda intalnirii, 
primul punct pe ordinea de zi fiind aprobarea minutei primei reuniuni a CM PR SV 
Oltenia din data de 20.01.2023. A propus sa se voteze minuta, care conform ROF a fost 
intocmita in termenul de 10 zile si transmisa reprezentantilor CM. Nefiind comentarii, 
minuta a fost aprobata in unanimitate de cei prezenti, cu 28 voturi. 

A fost prezentat apoi calendarul de lansare a apelurilor, care cuprinde 28 apeluri, dintre 
care 24 sunt propuse a fi lansate anul acesta, urmand ca celelalte 4 sa fie lansate in 
2024. A adaugat ca din motive obiective calendarul a fost modificat, respectiv datorita 
sistemului informatic MySMIS, care este refacut si prin intermediul caruia, din 
informatiile detinute, din 16 mai vor putea fi lansate primele apeluri. Al doilea motiv se 
refera la Ordonanta de urgenta de simplificare care exista la Guvernul Romaniei, care 
urmeaza sa fie aprobata in zilele urmatoare si ale carei masuri trebuie respectate. 
A intrebat daca sunt comentarii legate de acest calendar, fiind o singura interventie din 
partea domnului Ioan Iordache – ICMET Craiova care a dorit sa se precizeze daca in 
2024 sau in 2023 vor fi 4 apeluri lansate. Domnul Stanescu a specificat ca in 2024 vor fi 
4 apeluri, iar in 2023 vor fi 24. A continuat cu urmatorul subiect pe ordinea de zi 
aprobarea criteriilor pentru cele 4 ghiduri care au fost si in consultare publica si a dat 
cuvantul domnului Catalin Catana pentru prezentarea primului ghid. 

Domnul Catalin Catana – Director General Directia AM PR si Vicepresedinte al CM PR 
SVO a prezentat pe scurt aspectele importante care vizeza ghidul Eficienta energetica 
cladiri publice, aferent Prioritatii 3. A precizat ca initial materialul a fost transmis 
membrilor Comisiei Europene si Comitetului de Monitorizare in 16.03.2023, intre timp 
au avut loc discutii si consultari cu acestia survenind modificari in urma carora 
materialele modificate au fost retransmise cu track changes catre reprezentantilor CM. 
A prezentat principalele modificari, respectiv: 
- a fost introdusa in ghidul solicitantului si categoria de cladiri care sunt in clasa 
seismica II. Astfel, pentru clasa seismica II cheltuielile specifice consolidarilor seismice 
in vederea incadrarii cladiri dupa reabilitare, cel puțin in clasa III de risc seismic vor fi 
introduse in categoria cheltuielilor conexe (maximum 15% din cheltuielile eligibile 
aferente investiției de baza). 
- a fost adaugata “accesibilitatea pentru persoanele cu dizabilitati” la unul din criteriile 
de eligibilitate. 
 
Domnul Stanescu a intrebat daca sunt comentarii si a fost primit intrebarea din partea 
domnului Ioan Iordache daca cele 2 INCD-uri din Oltenia sunt eligibile in conditiile in 
care au cladiri care sunt domeniu public. 
Domnul Catana a raspuns la intrebarea adresata, mentionand ca, avand in vedere 
enumerarea anterioara, solicitanti eligibili pot fi autoritatile publice locale sau centrale 
si precizand ca este importanta proprietatea, cine este proprietarul cladirii. 

 



 

 
Domnul Director General Alexandru Stanescu a supus la vot criteriile pentru ghidul 
prezentat, care au fost aprobate in unanimitate cu 28 voturi. A invitat-o pe doamna 
Marilena Alecu sa prezinte criteriile de selectie pentru Prioritatea 5 Accesibilitate si 
conectivitate la nivel regional, Actiunea A – Conectivitate regionala si imbunatatirea 
accesului Ten-T, Apelul drumuri judetene. 
Doamna Marilena Alecu – Director Directia Politici Regionale si Comunicare (ADR SV 
Oltenia) a precizat ca metodologia si criteriile de selectie ce vor fi utilizate de AM sunt 
supuse spre aprobare CM. AM a publicat in data de 6 februarie 2023 ghidul specific 
care a fost in consultare publica pana la data de 28 februarie 2023. Au fost primite 
comentarii din partea potentialilor solicitanti si de la Comisia Europeana. Principalele 
modificari care au fost operate fata de varianta initiala se refera la: 
- eliminarea unui obiectiv – cresterea vitezei, sigurantei rutiere si portantei, deoarece 
acesta nu poate sa fie in sine un obiectiv specific; 

- a fost schimbata sintagma “proiectul nu trebuie sa fie incheiat in mod fizic” cu 
sintagma “proiectul trebuie sa nu fie incheiat in mod fizic”; 

- a fost revizuit criteriul referitor la conectivitatea la reteaua TEN-T, in sensul ca in 
varianta initiala se facea referire la reteaua rutiera TEN-T; 

- a fost adaugat la toate ghidurile care au fost supuse consultarii partea de 
accesibilitate pentru persoanele cu dizabilitati. 
 
Doamna Alecu a precizat ca dupa analizarea si aprobarea criteriilor va fi aprobat ghidul 
in forma finala, apoi urmeaza depunerea si implementarea proiectelor. 
Domnul Presedinte Alexandru Stanescu a intrebat daca sunt comentarii si a primit un 
raspuns afirmativ din partea domnului Marco Migliara - Manager de program, Comisia 
Europeana, DG Regio. Comentariul dansului s-a referit la faptul ca in documentul 
metodologic, de la eligibilitatea proiectului si activitatilor a fost stearsa creșterea 
vitezei, siguranței rutiere, si portanței, specificand faptul ca de fapt, observatia Comisiei 
se referea doar ca obiectivul cresterea vitezei sa fie sters, deoarece acesta nu se 
incadra in obiectivele Comisiei pentru acest tip de interventie. Astfel, trebuie eliminate 
doar cresterea vitezei ca obiectiv de sine statator, dar pastrata cresterea sigurantei 
rutiere si portantei. 
Doamna Director Alecu a multumit pentru comentariu si a transmis ca vor fi operate 
modificarile. 
Domnul Presedinte Stanescu a supus la vot criteriile prezentate pentru apelul drumuri 
judetene cu luarea in considerare a comentariului primit de la domnul Marco Migliara. 
Acestea au fost votate cu 28 voturi de membri CM. A dat in continuare cuvantul 
doamnei Magda Lungu pentru a prezenta criteriile pentru urmatorul ghid, apelul 
Investitii in dezvoltarea infrastructurii educationale pentru invatamant primar si 
secundar. 

 



 

 
Doamna Magda Lungu – Sef Departament Gestionare Program (ADR SV Oltenia) a 
afirmat faptul ca si acest ghid a fost in consultare publica din data de 6 februarie. Dupa 
parcurgerea consultarii publice a fost postat centralizatorul cu intrebari si raspunsuri, 
astfel incat potentialii solicitanti sa poata lua in considerare solicitarile care au fost 
preluate si cele care nu au fost preluate. A precizat ca pe parcursul consultarii au avut 
loc intalniri informale cu reprezentantii Comisiei Europene, din partea dansilor fiind 
primite cele mai multe propuneri de modificare si le multumeste pe aceasta cale, 
deoarece astfel vor rezulta un ghid si o documentatie cat mai mature si care reflecta 
cat mai bine prevederile obiectivelor specifice si de politica. 
Doamna Lungu a punctat in continuare principalele modificari care au survenit fata de 
materialul initial: 
- La stabilirea valorii maxime eligibile a proiectului se va avea in vedere cursul inforeuro 
din luna publicarii ghidului (lansare oficiala in MY SMIS) si nu a depunerii; 

- In cazul in care exista spații de invațamânt cu funcțiuni mixte, cheltuielile aferente 
funcțiunii de gradinita vor fi incadrate in categoria cheltuielilor eligibile; 

- A fost adaugata “accesibilitatea pentru persoanele cu dizabilitati” (comentariul a fost 
primit de la MIPE si adaugat in toate metodologiile); 

- A fost eliminat un criteriu referitor la art. 258 din TFUE; 
- Foarte multe modificari au survenit pe grila de verificare, deoarece s-a incercat sa se 
reflecte mult mai clar in cadrul acesteia, asigurarea cerintelor conform art. 73 din 
Regulamentul 1060/2021 potrivit caruia AM se asigura ca proiectele selectate prezinta 
cel mai bun raport intre cuantumul sprijinului, activitatile desfasurate si indeplinirea 
obiectivelor. 
 
Doamna Lungu a specificat faptul ca toate modificarile au fost implementate si 
integrate in varianta finala a materialelor. 

Domnul Presedinte Stanescu a adaugat faptul ca, din dorinta de a fi mai aproape de 
beneficiari au avut loc intalniri in fiecare judet si au fost prezentate cele 3 ghiduri. A 
intrebat daca sunt comentarii si a primit o solicitare din partea domnului Nicolae 
Sardarescu – Primar al Orasului Horezu si reprezentant in CM al Asociatiei Oraselor din 
Romania. Acesta a afirmat ca in urma discutiei cu celelalte orase are o observatie si 
anume: daca pentru renovare 7700 euro/elev este foarte mult si este foarte bine, 
pentru constructiile noi practic este nevoie de o alta valoare, mai ales ca s-au schimbat 
si conditiile privind numarul de elevi in clase si suprafata claselor, conditii impuse de 
Ministerul Educatiei. Dansul a remarcat ca in ghid apare suma de 10.010 
euro/participant la constructiile noi si a intrebat daca ramane asa. 

Doamna Lungu, a precizat ca au mai avut loc aceste discutii in mod direct si s-a explicat 
de ce s-a ajuns la suma de 7700 euro si de ce nu se poate creste aceasta valoare. In 
spatele Programului Regional exista o serie de documente care au fundamentat fiecare 
decizie si fiecare aspect din Program, in cazul de fata referindu-se la un document care  



 

 

se numeste Cadrul de performanta al Programului, unde s-a incercat sa se calculeze 
fiecare indicator, a fost utilizata si o metodologie specifica pentru a lua in considerare 
atat inflatia, cat si cursul valutar. Au fost luate in considerare si proiectele care au fost 
finantate si finalizate in perioada 2014-2020 si a rezultat o suma/elev care a fost 
indexata, deoarece ea a iesit mult mai mica, de 3500 euro. S-a stabilit sa se dubleze 
aproape suma, au fost asumate niste obiective in Program, niste indicatori de rezultat 
care au fost calculati in functie de acest cost unitar. 

Doamna Lungu a transmis ca sunt intelese demersul domnului Primar si poate 
necesitatea unor costuri mai mari pentru o constructie noua, dar in urma analizei 
efectuate nu s-ar atinge indicatorii de rezultat ai Programului care au fost asumati daca 
va fi crescuta valoarea. 
Domnul Catalin Catana a adaugat ca practic s-ar putea finanta mai putine proiecte 
crescand valoarea, iar scopul principal al apelului este reabilitarea cladirilor existente. 
S-a incercat sa se combine cele 2 variante, astfel incat sa poata fi efectuate si 
constructii noi. 
Domnul Primar Sardarescu a afirmat ca la 7700 euro/participant, valoarea pe metru 
patrat a constructiei este de 600 euro, iar media pe piata este intre 1200 si 1500 euro. 
In aceste conditii nu va putea fi realizata nicio contructie noua pentru ca Ministerul 
Educatiei a impus la clasele 0-4 sa fie doar 20 elevi/clasa, nu 30 ca la celelalte si sa fie 
10 metri patrati de constructie/elev intr-o clasa, deci au crescut dimensiunile totale. 
Din acest motiv diferenta de suma este foarte mare. In material a fost transmis ca pot 
creste valorile de la 7700 pana la 10010 euro. 
Doamna Magda Lungu a transmis ca este posibil ca materialul initial sa fi avut aceasta 
varianta. 
Domnul Primar Sardarescu a afirmat ca este prevazut in materialul transmis in 28 
martie, iar unele orase au inceput si proiectarea pentru a se putea incadra in termene, 
iar alta linie de finantare nu o sa mai gaseasca pentru realizarea acestor obiective. 
Doamna Magda Lungu a mentionat ca ar fi si surse complementare de finantare. 

Domnul Presedinte Stanescu a adaugat ca este vorba de 58 milioane de euro si e 
complicat sa mergem pe sume foarte mari pe proiecte. Dansul a propus sa se voteze 
criteriile prezentate de catre doamna Lungu. 

Domnul Leonardo Geo Manescu – Universitatea din Craiova a propus mai multe 
variante de vot, respectiv sa se voteze pe chat sau prin ridicarea mainii, sugerand ca 
data viitoare sa fie realizat ca la Senatul Universitatii, votul poate fi si secret, se 
organizeaza intr-un pooling system. 
Domnul Presedinte Stanescu a decis sa se voteze similar votului realizat anterior in 
cadrul reuniunii, criteriile pentru apelul prezentat fiind votate cu 27 voturi pentru si un 
vot impotriva (Primaria Orasului Horezu). 

 



 

 
In continuarea intalnirii domnul Stanescu a dat cuvantul doamnei Monica Botea – 
Director Directia Autorizare Cheltuieli (ADR SV Oltenia) pentru a prezenta metodologia 
si criteriile de selectie pentru apelul din cadrul Prioritatii 8 – Asistenta tehnica – 
Asigurarea sistemului de management. 
Doamna Monica Botea a precizat ca in urma discutiilor cu colegii de la Comisia 
Europeana s-au facut cateva modificari, au fost clarificate cateva aspecte, in sensul ca 
P8 este o prioritate care se adreseaza atat asigurarii sistemului de management, cat si 
sprijinirii beneficiarilor, partenerilor, in scopul implementarii eficiente si transparente a 
PR SV Oltenia. 
Doamna Raluca Frunza – DG Regio a dorit sa sublinieze un lucru pe care il considera 
important pentru participantii CM si anume ca asistenta tehnica in mare parte se 
adreseaza sustinerii sistemului de management si control, a cheltuielilor logistice, dar 
in acelasi timp pentru perioda 2021-2027 va fi folosita si pentru intarirea capacitatii 
beneficiarilor, odata ce va fi finalizat Planul de dezvoltare a capacitatii administrative 
pentru regiunea Sud Vest Oltenia. Vor fi probabil discutii in 2024 cu privire la 
implementarea foii de parcurs si criteriiile de selectie pentru asistenta tehnica vor fi 
ajustate atunci intr-o alta discutie a CM. Comisia asteapta sa vada strategia privind 
folosirea asistentei tehnice in asa fel incat sa existe efecte de imbunatatire a ratei de 
implementare a proiectelor. 

Doamna Raluca Frunza a precizat ca asistenta tehnica este si pentru potentialii 
beneficiari, acestia putand beneficia de sustinere pentru dezvoltarea proiectelor, 
sustinere tehnica. 

Domnul Valentin Cristea – Presedinte al Asociatiei Federatia Patronatelor din Regiunea 
Oltenia a afirmat ca acest capitol nu trebuie sa si-l asume numai ADR SV Oltenia si strict 
angajatii si cei care efectueaza activitatile Agentiei, ci ar trebui luati si parteneri care 
pot ajuta in dezvoltarea si implementarea programului in teritoriu. Daca este vorba de 
IMM-uri si se doreste o mai buna promovare, mai mult sprijin catre ei, catre 
intreprinzatori, a propus sa se apeleze la cei care se ocupa de aceste lucruri, pentru ca 
impreuna, acest demers sa conduca la cresterea gradului de absorbtie sau de 
implementare al Programului. 

Domnul Presedinte Stanescu a raspuns pozitiv propunerii adresate de catre domnul 
Cristea. 

Domnul Ioan Iordache – Director General ICMET Craiova a intrebat daca institutiile 
membre in CM pot beneficia de aceasta asistenta tehnica (de exemplu pentru crearea 
unui soft, amenajarea de sali de intalniri). Si daca da, in ce mod. 

Doamna Marilena Alecu – Director Directia PRC a specificat faptul ca documentul la 
care doamna Raluca Frunza facea referire este Road Map – Foaie de parcurs pentru 
cresterea capacitatii institutionale atat a beneficiarilor, a potentialilor beneficiari, dar si 
a angajatilor AM si a Organismului Intermediar care este SIFE pentru o mica parte din  



 

 
activitatile Programului. Doamna Alecu a mentionat ca ADR SV Oltenia elaboreaza 
acum ghidul pentru potentialii beneficiari si pentru beneficiari pentru achizitii publice. 
Road map-ul va contine toate masurile care vor fi puse in practica pentru a putea 
asigura beneficiarilor si potentialilor beneficiari asistenta tehnica de care au nevoie in 
dezvoltarea si implementarea proiectelor. Cand documentul va fi finalizat, vor fi 
consultati partenerii ADR SV Oltenia si va fi fi avizat in CM. 
Doamna Raluca Frunza, DG Regio a transmis ca nu este neaparat necesar sa se astepte 
finalizarea documentului. ADR este beneficiarul direct al asistentei tehnice, dar 
conform Programului sunt si beneficiari indirecti, poate fi facuta o analiza a nevoilor si 
luate in considerare cerintele partenerilor si beneficiarilor. Comisia este interesata sa 
se asigure ca fondul pentru asistenta tehnica nu este doar pentru dezvoltarea Agentiei, 
ci a intregului ecosistem. Exista 2 posibilitati: prin asistenta tehnica clasica sau prin 
fondurile care sunt concentrate pe fiecare obiectiv de politica. Nu trebuie asteptat, 
poate se poate crea un grup tehnic de lucru, Road Mapul nu ar trebui dezvoltat doar de 
ADR, ci in colaborare de jos in sus si cu partenerii. Partenerii si potentialii beneficiari au 
idei care sunt mult mai realiste in legatura cu ce se poate face pentru a se imbunatati 
situatia implementarii PR. 

Doamna Magda Lungu a afirmat ca in cadrul fiecarei prioritati exista actiuni care pot fi 
decontate de acolo, in ceea ce priveste capacitatea administrativa, documentatiile 
specifice si actiuni de cooperare. In cadrul Prioritatii de asistenta tehnica au fost 
asumati de exemplu pana in 2029, indicatori de realizare avand ca tinta 626 persoane 
care vor fi instruite pe tematici specifice, identificate conform nevoilor potentialilor 
beneficiari si beneficiarilor (atat personalul AM, cat si beneficiarii si potentialii 
beneficiari). 

Domnul Ioan Iordache – ICMET Craiova a afirmat ca poate pune la dispozitie 2 etaje din 
cladire pentru asemenea actiuni daca este ajutat sa le aduca la zi pentru a fi mai 
europene. 

Domnul Presedinte Alexandru Stanescu a supus la vot criteriile pentru asistenta 
tehnica. Acestea au fost aprobate cu 28 voturi. A adaugat ca pe website-ul 
www.adroltenia.ro sunt 8 ghiduri in consultare publica: 
-Ghidul solicitantului pentru Prioritatea 1 Competitivitate prin inovare și intreprinderi 
dinamice, Obiectivele specifice 1.3 si 1.4, un apel pentru IMM-uri; 
-Ghidurile solicitantului pentru Prioritatea 3 Eficiența energetica și infrastructura verde, 
acțiunea B – 3 apeluri pentru municipii reședința de județ, municipii și orașe; 
-Ghidurile pentru Prioritatea 7 Dezvoltare teritoriala sustenabila – Sprijin pentru 
dezvoltare urbana integrate – 3 apeluri pentru municipii reședința de județ, municipii și 
orașelor.  

Domnul Ioan Iordache a solicitat sa se transmita un link la care pot fi accesate ghidurile 
in consultare. Ca urmare a acestei cerinte in chat au fost postate in acest sens doua 
linkuri din partea Secretariatului Tehnic al CM PR SVO. 



 

 

Domnul Presedinte Stanescu a dat in continuare cuvantul doamnei Ivona Batali pentru 
sustinerea unei prezentari aflata pe ordinea de zi. 

Doamna Ivona Batali – Director Relatii Externe al Directiei Cooperare Europeana si 
Internationala (MIPE) reprezinta in cadrul CM, Punctul de contact privind drepturile 
persoanelor cu dizabilitati. Doamna Batali a prezentat o platforma online a MIPE 
https://oportunitati-ue.gov.ro, care nu este inca operationala, este in testare si va fi 
finalizata in aproximativ 2 luni. Aceasta concentreaza toate sursele de finatare din care 
beneficiarii romani pot sa isi finanteze proiectele (programe gestionate direct de 
Comisia Europeana, programe aflate in gestiune partajata, PNRR, programele de 
cooperare teritoriala, programele nationale, alte surse de finatare). Cei care se inscriu 
pe platforma si doresc sa afle informatii privind finantarile dedicate, vor primi 
newsletter care ii informeaza ce apeluri sunt lansate in domeniul ales. Platforma este si 
o sursa sa iti prezinti proiectul de buna practica. Vor fi lansate prin intermediul 
platformei Financing Info Monday – webinarii pe care MIPE le organizeaza cu autoritati 
locale pe diverse programe nationale, fie cu punctele nationale de contact sau cu 
punctele focale pe programe gestionate direct de Comisie, fie cu AM-uri pe apelurile de 
proiecte pe care le lanseaza sau cu colegii de la PNRR. La acestea va fi invitata si 
Comisia in functie de importanta discutiei. 
Platforma este derulata printr-un proiect POCA, prin intermediul caruia se doreste sa se 
mai depuna un proiect care are ca scop accesibilizarea site-urilor in parteneriat cu 
Agentia pentru Digitalizarea Romaniei. 

Domnul Presedinte Stanescu a multumit doamnei Batali pentru interventie si a intrebat 
daca mai doreste cineva sa ia cuvantul. 
Domnul Marco Migliara a multumit Autoritatii de Management si domnului Alexandru 
Stanescu pentru buna organizare a intalnirii si si-a exprimat bucuria ca in cadrul 
reuniunii, reprezentantii Comisiei nu prea au avut comentarii, acest lucru datorandu-se 
muncii care a precedat intalnirea si care a fost efectuata in special de colegii de la AM. 
A precizat ca cea mai interesanta parte a intalnirii pentru Comisie este intotdeauna 
feedback-ul oferit de membrii Comitetului de Monitorizare. Avantajul acestei formule 
aleasa de colegii de la Autoritatea de Management de a avea online multe reuniuni ale 
Comitetului de Monitorizare cu discuții concentrate pe criterii, ofera intr-adevar o 
oportunitate pentru comentarii mai aprofundate din partea membrilor Comitetului de 
Monitorizare. Așadar, trebuie profitat de ocazie cât mai mult posibil. A laudat ideea ca 
AM nu vine cu un numar mare de apeluri in același timp, pentru ca nu s-ar gestiona la 
fel de usor. 

Domnul Migliara a sugerat ca pentru intalnirile online sa se incerce sa se gaseasca o 
modalitate de a face ca votul sa aiba loc intr-un mod mai evident, un sistem prin care, 
la finalul ședinței, sa se stie exact cine a votat si in ce fel pentru fiecare decizie. In cazul 
in care intentia este de a avea online urmatorul CM a propus includerea pe agenda a  



 

 

prezentarii online a proiectelor și apoi pe termen lung sa se aiba in vedere si 
organizarea de intalniri ale CM cu prezenta fizica. 

Domnul Presedinte Stanescu a transmis ca la urmatorul CM va exista un sistem de vot 
individual, avand in vedere sprijinul pe care domnul Leonardo Geo Manescu s-a oferit 
sa il acorde in acest sens. A precizat ca si urmatorul CM va fi tot online si a propus data 
de 5 mai 2023 pentru desfasurarea celei de-a treia reuniuni a CM. A multumit pentru 
participare si pentru aprobarea criteriilor, apelurile aferente estimandu-se a fi lansate 
in a doua parte a lunii mai. 
Anexe: 
Anexa I – Lista participantilor la reuniunea CM PR SV Oltenia din data de 30.03.2023 
Anexa II - Decizii 
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Anexa I 

LISTA PARTICIPANȚILOR LA REUNIUNEA COMITETULUI DE MONITORIZARE A PROGRAMULUI 
REGIONAL SUD-VEST OLTENIA DIN DATA DE 30 martie 2023 

 

Nr. crt. Entitatea reprezentată 
 

Participant 

Calitatea în CM (membru titular/ 
membru supleant/ imputernicit 
(mandat) 

MEMBRI CM 

1. ADR SV Oltenia Alexandru Stanescu Presedinte CM 

2. ADR SV Oltenia Catalin Catana Vicepresedinte CM 

3. MIPE - Directia Generala 
Programare si Coordonare Sistem 

Laura Elena Marinas Membru titular 

4. MIPE - Autoritatea de Management 
pentru Programul  Tranziție Justă 

Ancuța CONDURACHE Membru supleant 

5. Directia Cooperare Europeana si 
Internationala – Compartimentul 
Punct de contact   pentru 
implementarea Conventiei ONU 
privind drepturile persoanelor cu 
dizabilitati 

Ivona Batali Membru titular 

6. MDLPA - Autoritatea de 
Management pentru programele de 
cooperare teritoriala europeană 

Vlad Niculae Membru titular 

7. MDLPA AM RoBg Marcela Glodeanu Membru supleant 

8. Ministerul Finantelor – Autoritatea 
de Certificare și Plată 

Eladia Prandea Imputernicit (mandat) 

9. Autoritatea de Management pentru 
Programul Creștere Inteligentă, 
Digitalizare și Instrumente 
Financiare 

Raluca Constantinescu Membru supleant 

10. Autoritatea de Management pentru 
Programul Educație și Ocupare 

Monica Nastasa Imputernicit (mandat) 

11. Consiliul Judetean Dolj Baluta Daniela Membru supleant 

12. Consiliul Judetean Gorj Cosmin Mihai Popescu Membru titular 

13. Consiliul Judetean Mehedinti Renatta Nanciu Membru supleant 

14. Consiliul Judetean Valcea Andreea Popescu Membru supleant 

15. Municipiul Craiova Adriana Motocu Membru supleant 

16. Municipiul Targu-Jiu Marius-Valentin IONESCU Membru titular 

17. Municipiul Drobeta Turnu-Severin Mihaela Vatuiu Membru supleant 

18. Municipiul Ramnicu-Valcea Mirela Turcu Membru supleant 
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Nr. crt. Entitatea reprezentată 
 

Participant 

Calitatea în CM (membru titular/ 
membru supleant/ imputernicit 
(mandat) 

19. Primaria Horezu (reprezentant AOR) Sardarescu Nicolae Membru titular 

20. Primaria Vaideeni Baluta Achim Daniel Membru supleant 

21. ICMET Craiova Ioan Iordache Membru titular 

22. ICMET Craiova Patru Ion Membru supleant 

23. Universitatea din Craiova Leonardo Geo MANESCU Membru titular 

24. Asociatia Tinerilor Doljeni Europeni Florina Petcu Membru supleant 

25. Asociatia Tinerilor Doljeni Europeni Andreea Daniela Serban Imputernicit (mandat) 

26. Asociatia Transfrontaliera 
Equilibrum Environment 

Silviu Bratu Membru supleant 

27. Asociatia Grup de Actiune Locala „La 
noi in sat” 

Stoica Nicusor Bogdan Imputernicit (mandat) 

28. Asociatia de consultanta si 
consiliere economico-sociala 
Oltenia - ACCES 

Raluca Dumitrache Membru supleant 

29. Municipiul Caracal Octavian Danut TOMA Membru supleant 

30. Asociatia Federatia Patronatelor din 
Regiunea Oltenia F-PRO 

Cristea Valentin Membru titular 

31. Asociatia Vasiliada Adrian Stanulica Membru titular 

Participanti cu titlu consultativ 

1. Comisia Europeana Krzysztof Kasprzyk Participant cu rol de monitorizare si 
consultativ 

2. Comisia Europeana Raluca Frunza Participant cu rol de monitorizare si 
consultativ 

3. Comisia Europeana Roxana Laiu Participant cu rol de monitorizare si 
consultativ 

4. Comisia Europeana Marco Migliara Participant cu rol de monitorizare si 
consultativ 

Observatori 

1. Autoritatea de Management pentru 
Planul Național Strategic - MADR 

Alecsandra Rusu Observator titular 

2. Autoritatea de Management pentru 
Programul Transport - MTI 

Mihai Toganel Observator titular 

3. Autoritatea de Management pentru 
Programul Transport - MTI 

Ana-Maria-Cristina Jipa Observator supleant 

4. Biroul Regional pentru Cooperare 
Transfrontaliera Calarasi 

Nicoleta MINCU Observator titular 

5. Biroul Regional pentru Cooperare 
Transfrontaliera Timisoara 

Carmen Stojanović Observator supleant 
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Nr. crt. Entitatea reprezentată 
 

Participant 

Calitatea în CM (membru titular/ 
membru supleant/ imputernicit 
(mandat) 

6. Directia Generala Management 
Mecanism de Redresare si Rezilienta 
- MIPE 

Daniel Caprarin Imputernicit (mandat) 

7. Curtea de Conturi - Autoritatea de 
Audit 

Aurel Loghin Observator supleant 

8. Autoritatea de Management pentru 
Programul Asistenta Tehnica 2021-
2027 - MIPE 

Mihaela Saragea Observator titular 

9. Agentia Nationala pentru Romi Ursu Maria  

10. Autoritatea de Management pentru 
Programul Sanatate - MIPE 

Dragos Iorga Observator titular 

11. Autoritatea de Management pentru 
Programul Sanatate - MIPE 

Daniela Badea Observator supleant 

12. Agentia Nationala pentru Achizitii 
Publice 

Andra Pauna Observator supleant 

13. Ministerul Culturii Cristina Mirela Nedelcu Observator titular 

14. Ministerul Finantelor-Serviciul de 
Inspectie Fonduri Europene 

Balanica Roxana Observator titular 

15. Ministerul Finantelor-Serviciul de 
Inspectie Fonduri Europene 

Florin Ovidiu Vascan Observator supleant 

Alți invitați 

 Nr. crt. Nume  Entitatea reprezentată 

1. Marilena Alecu ADR SV Oltenia 

2. Lavinia Cretu ADR SV Oltenia 

3. Monica Botea ADR SV Oltenia 

4. Magda Lungu ADR SV Oltenia 

5. Sorin Cosmulescu ADR SV Oltenia 

6. Gabriel Burada ADR SV Oltenia 

7. Anca Barbu ADR SV Oltenia 

8. Denissa Ciucu ADR SV Oltenia 

9. Irina Negoita ADR SV Oltenia 

10. Georgiana Baiasu ADR SV Oltenia 

11. Cosmin Voicila ADR SV Oltenia 

12. Andrei Palamara ADR SV Oltenia 

13. Mihai Ionascu ADR SV Oltenia 

14. Cornelia Banghea ADR SV Oltenia 

15. Georgiana Dila Interpret 
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Anexa II 

 
COMITETUL DE MONITORIZARE A PROGRAMULUI REGIONAL SUD-VEST OLTENIA 

 
 
 

DECIZII 
 

 
În cadrul celei de-a doua reuniuni care a avut loc online în data de 30 martie 2023, Comitetul de 
monitorizare a Programului Regional Sud-Vest Oltenia a adoptat următoarea decizie: 
 

1. Decizia nr. 2 privind aprobarea minutei reuniunii CM nr. 1 a PR Sud-Vest Oltenia 2021-2027 si 
a criteriilor folosite pentru selectarea operațiunilor aferente prioritatilor P3 („Operaţiunea 
A - Investiții în clădirile publice în vederea asigurării/creșterii eficienței energetice și măsuri 
pentru utilizarea unor surse regenerabile de energie”), P5 (actiunea A - ”Conectivitate regionala 
si imbunatatirea accesului la TEN-T (drumuri judetene)”), P6 (actiunea “Investiții în dezvoltarea 
infrastructurii educaționale pentru învățământ primar și secundar”), P8 (apel „Asigurarea 
functionarii sistemului de management”) ale Programului. 

 

 
 


